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Protokół  

z posiedzenia Komisji Połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu 

oraz Oświaty, Kultury i Sportu, odbytego w dniu 28.08.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 16:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Iwona Sikorska 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

W części posiedzenia uczestniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku  

p. Grażyna Witczak. 

Posiedzeniu połączonych Komisji RM przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów p. Henryk Szwochert. 

Przewodniczący Komisji otwierając spotkanie powitał wszystkich zebranych i przedstawił 

porządek obrad, który obejmował: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 

2. Zaopiniowanie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Więcbork w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. 

1. Informacja Dyrektora ZGK o podłączeniach do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w roku 2017 oraz remontach tych sieci. 

2. Przyjecie informacji Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

o sytuacji w rolnictwie na terenie gminy Więcbork. 

3. Sprawy różne. 

 

Do powyższego wprowadzono następujące zmiany: 

 

1. Jako pkt. 2 wprowadza się zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 



2 
 

2. Jako pkt. 3  wprowadza się zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 

rondu w Więcborku. 

 

 

 

  Punkty ujęte wcześniej w porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

5. zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu w Więcborku. 

6. Zaopiniowanie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Więcbork w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. 

4. Informacja Dyrektora ZGK o podłączeniach do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w roku 2017 oraz remontach tych sieci. 

5. Przyjecie informacji Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

o sytuacji w rolnictwie na terenie gminy Więcbork. 

6. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie. 

Obecnych 11 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Przed przystąpieniem do realizacji tematyki obrad głos zabrała Inspektor Ochrony Danych 

UM w Więcborku p. Ewa Kiestrzyn - Kobus, która pokrótce wyjaśniła radnym  zasady 

dotyczące przetwarzania informacji, zawierających dane osobowe, z którymi radni będą mieli 

styczność w trakcie prac w komisjach RM oraz na sesjach RM. 

W dalszej części Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy 

Więcbork, która omówiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-4/18 z dnia 03 

sierpnia 2018 r. informującego, iż plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 wynosi 2.687,00 zł 

z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzenia urzędnikowi wyborczemu za udział w 

szkoleniach z zakresu prawa wyborczego. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4170. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-5/18 z dnia 06 

sierpnia 2018 r., zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 o kwotę 50.008,00 
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zł z przeznaczeniem na organizacje i przeprowadzenie tegorocznych wyborów organów 

jednostek samorządu terytorialnego. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany 

ujęte zostały w §4010, §4110, §4120, §4170 §4210, §4300 i §4410. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.43.2018 z dnia 22 sierpnia 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 10.321,00 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów dowozu uczestników oraz jednorazowe 

nagrody lub premie dla pracowników realizujących zadania w środowiskowych domach 

samopomocy dla osób z zaburzeniami. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany 

ujęte zostały w §4010, §4110, §4120 (w łącznej wysokości 5.104,00 zł) i §4210 (kwota 

5.217,00 zł). 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 30.07.2018 r. nr ST5.4751.3.2018.7g zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 46.130,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie doposażenia pomieszczeń do nauki w gimnazjach publicznych 

prowadzonych prze Gminę. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w rozdziale 80101 w §4210. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 21.08.2018 r. nr ST5.4751.5.2018.1 Ig zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 75.000,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie wyposażenia szkół podstawowych w pomoce dydaktyczne niezbędne do 

realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80101 w§4240. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75095 w §2050 o kwotę 2.700,00 zł i 

w §2057 o wartość 15.300,00 zł w związku z końcowym rozliczeniem zadania 

zrealizowanego w 2017 r. polegającym na opracowaniu Lokalnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Więcbork, współfinansowanego w 85% ze środków Unii 

Europejskiej tj. Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Techniczna 2014-2020 oraz w 15% z budżetu państwa. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 1.100,00 zł  

w związku z otrzymaniem następujących darowizn: 

 kwota 300,00 zł Rady Nadzorczej Banku Spółdzielczego w Więcborku dla 

Sołectwa Czarmuń na organizacje Dnia Dziecka, 

 kwota łącznie 800,00 zł od Zarządu i Rady Nadzorczej Banku Spółdzielczego  

w Więcborku dla Sołectwa Witunia jako dofinansowanie zakupu sprzętu 

muzycznego na potrzeby sołectwa. 

8. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdziale 90095 dokonano na 

podstawie umowy dotacji nr DK18106/EE-OK z dnia 22.06.2018 r. zawartej pomiędzy 

Gminą Więcbork a WFOŚiGW w Toruniu na sfinansowanie nagród dla laureatów 

konkursu pn.: „Makulaturę zbieramy - drzew nie ścinamy". Dotacja wynieść ma 3.000,00 

zł. Po stronie dochodów ujęta została w §2460, natomiast po stronie wydatków w §4190. 

9. Zwiększa się plan finansowy dochodów majątkowych z budżetu środków europejskich  

w rozdziale 75095 w §6257 o kwotę 386.320,00 zł. Dochody dotyczą zadania pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz  

z budową parkingu". Zmiana wynika z możliwości skorzystania z zaliczki dofinansowania 

również na sfinansowanie płatności faktury końcowej wystawionej przez wykonawcę 

zadania. 
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10. Zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków majątkowych w rozdziale 85203  

w związku z pismem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sępolnie Kraj.  

Z siedzibą w Więcborku z dnia 25.07.2018 r. znak: PCPR.ON.809.2.1.2.2018 

informującym o przyznaniu Gminie Więcbork ze środków PFRON dofinansowania  

w kwocie 80.000,00 zł w ramach „Programu wyrównywania różnic między regionami III" 

w 2018 r. Środki przeznaczone mają być na „Zakup microbusu 9- osobowego dla 

uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy oraz dla uczestników Klubu 

Samopomocy „Domek" w Więcborku z możliwością przewożenia osób na wózkach 

inwalidzkich". Po stronie dochodów środki PFRON ujęte zostały w §6260, natomiast po 

stronie wydatków w §6060 ujęta została kwota dofinasowania wraz z udziałem własnym 

Gminy w łącznej wysokości 118.000,00 zł. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów pomiędzy rozdziałem 71035 §2020 

a rozdziałem 92195 §6260 o kwotę 113.970,00 zł w związku z podpisaniem w dniu 

06.08.2018 r. umowy nr 06-471/18/FPK/DDK pomiędzy Gminą Więcbork a Ministrem 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, która doprecyzowuje m. in. źródło pochodzenia 

środków stanowiących dofinansowanie zadania polegającego na „Remoncie kaplicy  

i terenu przyległego miejsca pamięci narodowej w Karolewie". Środki w kwocie 

113.970,00 zł pochodzić będą z Funduszu Promocji Kultury. Umowa określa także 

klasyfikację budżetową zadania i kategorię wydatków budżetowych. Zatem stosownych 

zmian dokonano także po stronie wydatków, gdzie w rozdziale 71035 w §4270 ujęta była 

kwota 113.970,00 zł, która łącznie z udziałem własnym stanowi źródło finansowania tego 

zadania w rozdziale 92195 §6050 (plan 131.500,00 zł). 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

rozdziale70005§0770 o kwotę 21.000,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia 

nieruchomości gminnych), 

 rozdziale 75616§0500 o kwotę 41.000,00 zł (wpływ z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 rozdziale75616§0910 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek od 

nieterminowych wpłat podatków), rozdziale75618§0460 o kwotę 

3.300,00 zi (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 rozdziale 75621 §0020 o kwotę 7.100,00,00 zł (wpływ z podatku dochodowego od 

osób prawych), 

 rozdziale 75814§0920 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 rozdziale 80101 §0610 o kwotę 34,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów 

dokumentów), 

 rozdziale 80101 §0750 o kwotę 650,00 zł (wpływy z najmu i 

dzierżawy składników majątku), rozdziale 80101§0940 o 

kwotę 1.540,00 zi (wpływy rozliczeń/zwrotów z lat 

ubiegłych), 

 rozdziale 80113§0830 o kwotę 400,00 zł (wpływy z usług - wynajem autobusu 

szkolnego), 

 rozdziale 85202§0970 o kwotę 1.100,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu 

odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 rozdziale 85502§2360 o kwotę 8.500,00 zł (wpływ dochodów JST związanych z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 rozdziale 90002§0910 o kwotę 900,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 rozdziale 90019§0690 o kwotę 700,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze 
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korzystanie ze środowiska), 

 rozdziale 92695§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z usług - wynajem sprzętu 

wodnego). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 60013 w §6300 o 

kwotę 40.000,00 zł w formie pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na dofinansowanie wykonania zadania pn.: „Przebudowa istniejącej 

sygnalizacji świetlnej i wprowadzenie detekcji ruchu pojazdów na skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej nr 189 w miejscowości Więcbork (ul. Złotowska) z drogą gminną (ul. 

Dworcowa)". 

14. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 50.000,00 zł w celu zakupu 

materiałów drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 30.000,00 zł w celu sfinansowania 

remontu przepustów, kanalizacji deszczowej i wykonania konserwacji rowów 

melioracyjnych (odwodnienie pasa drogowego), 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 30.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi we wsi Zabartowo" w celu zakupu usługi 

wykonania tego zadania, 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 22.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 -

Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej" w 

związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert wykonania zadania, 

gdzie oferta najtańsza jest o około 22.000,00 zł wyższa od wartości kosztorysowej 

zadania, 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 172.200,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Strzelecka w 

Więcborku II etap " w związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert 

wykonania zadania, gdzie oferta najtańsza jest o około 172.200,00 zł wyższa od 

wartości kosztorysowej zadania, 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 176.500,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku 

Zabartowo - Puszcza - odcinek drogi długości 1000 m w km 1+649,59 - 2+649,56" 

w związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert wykonania zadania, 

gdzie oferta najtańsza jest o około 176.500,00 zł wyższa od wartości 

kosztorysowej zadania. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010, §4110 i §4120 o 

łączną kwotę 69.500,00 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego 

poziomu zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do 

wykonania zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

16. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4300 

a §4270 o kwotę 2.000,00 zł w celu zakupu usług remontowych klimatyzatora w USC. 

17. W rozdziale 75022 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zmniejsza się plan finansowy w §3030 o kwotę 8.000,00 zł i w §4210 o kwotę 

1.000,00 zł w ramach aktualizacji wydatków celem lepszego wykorzystania 

środków, 
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 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż systemu 

bezprzewodowego "Deputy ARS" do wspomagania głosowania dla Radnych Rady 

Miejskiej w Więcborku" o wartości 13.400,00 zł. 

18. W rozdziale 75095 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210, §4260, §4300 i §4360 o łączną kwotę 

10.000,00 zł w związku z oddaniem do użytkowania budynku zmodernizowanego 

w ramach zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców 

Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu" i 

koniecznością zabezpieczenia środków na jego utrzymanie, 

 w zadaniu inwestycyjnym wskazanym powyżej zwiększa się plan finansowy w 

§6050 o kwotę 800,00 zł w celu zabezpieczenia środków na zakup usług nadzoru 

technicznego windy w budynku. 

19. W rozdziale 75412 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.000,00 zł w celu zakupu węży 

strażackich sportowych dla drużyny OSP Zakrzewek jako reprezentacji na VI 

Wojewódzkie Zawody Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych Straży Pożarnych w 

Jabłonowie Pomorskim, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup samochodu pożarniczego 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pęperzynie" o wartości 35.000,00 zł. 

20. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 75702 w §8110 o kwotę 54.820,00 zł w 

związku z utrzymującymi się niskimi stopami procentowymi i wynikającymi z tego 

mniejszymi niż planowano wydatkami na obsługę długu. 

21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków majątkowych w rozdziale 80101 w 

§6050 pomiędzy zadaniem inwestycyjnym pn.: „Termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku" a zadaniem pn.: „Termomodernizacja placówek 

oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła Podstawowa z Oddziałami 

Integracyjnymi w Jastrzębcu" o kwotę 5.690,00 zł w celu wykonania w szkole w 

Jastrzębcu koniecznych prac związanych z uziemieniem budynku. 

22. W rozdziale 75085, w dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 4, 5 i 21 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku 

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

23. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4260 

a §4300 o kwotę 5.000,00 zł w ramach aktualizacji wydatków celem lepszego 

wykorzystania środków z dotacji celowej. 

24. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 200.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba 

osób uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

25. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85506 pomiędzy §4017, 

§4019, §4277, §4279, §4307 i §4309 a §4117, §4119, §4127, §4129, §4217, §4219, 

§4280, §4300 o łączną kwotę 24.400,00 zł. Zmiany dotyczą realizacji zadania 

polegającego na organizacji i funkcjonowania klubu dziecięcego „Więcborski Maluszek" 

(aktualizacja planów finansowych). 

26. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90004 w §4300 o kwotę 15.000,00 zł 

w celu zapewnienia środków na zakup usług polegających na pielęgnacyjnym podcięciu 

drzewostanu kilku drzew w Lasku Miejskim w Więcborku (ochrona drzew przed 

niekontrolowanym wyłamaniem się głównych konarów). 

27. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 92109 §4210 
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a rozdziałem 92695 §4210 na kwotę 5.000,00 zł. w związku z podjętą uchwałą nr 2/2018 

Zebrania Wiejskiego Sołectwa Zakrzewek z dnia 24.08.2018 r. Zmiany dotyczą funduszu 

sołeckiego Soł. Zakrzewek na 2018. Polegają na rezygnacji z zakupu mebli kuchennych 

do świetlicy i przeznaczeniu tych środków na urządzenie boiska sportowego tj. zakup 

paliwa, materiału siewnego i stali na ogrodzenie. 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, co się stało z drewnem pozyskanym w ramach wycinki 

drzew przy ośrodkach wczasowych w Więcborku. Chciał też wiedzieć, jaki odcinek drogi 

Zabartowo-Puszcza ma być wyremontowany w ramach kwoty 176.500,00 zł. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na drugie pytanie wskazał, że chodzi o 1km drogi.  

 

Radny Wilczyński pytał ile kosztuje 1km drogi Sypniewo-Lubcza-Borzyszkowo, który 

remontowany jest wspólnie z powiatem. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski odnosząc się do pierwszego pytania radnego 

podał, że temat wycinki ciągnie się od sierpniowej nawałnicy roku 2017. Jesienią i wiosną 

właściciele ośrodków składali do gminy pisma. Po procesie weryfikacji /zdecydowano  

o zmniejszeniu zakresu prac/  i uzyskaniu stosownych decyzji od Starosty Sępoleńskiego 

złożono zapytanie ofertowe na wycinkę. Ofertę złożyła tylko jedna firma. Prace polegały na 

podcięciu pochylonych drzew, a firma wykonała zadnie również w rozliczeniu za pozyskane 

drewno. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że jeżeli chodzi o odcinek drogi, który będzie 

remontowany w nawierzchni bitumicznej, to 30 lipca nastąpiło otwarcie ofert/. Złożone 

zostały trzy oferty: pierwsza na kwotę 823.000,00 zł, druga na kwotę 664.000,00 zł, trzecia na 

kwotę 649.000,00 zł /w zaokrągleniu do pełnych kwot/. Środki, jakie na ten cel 

zabezpieczono w budżecie, to 474.000,00 zł. Brak zatem 175.000,00 zł, aby zadnie 

zrealizować. Podobna sytuacja miała miejsce w przypadku ulicy Strzeleckiej, tam wpłynęły 

dwie oferty: jedna na 352.000,00 zł, druga na 384.000,00 zł, a w budżecie zabezpieczona była 

kwota 180.000,00 zł. propozycja jaka została złożona radnym wynika z rozmów,  

z samorządowcami innych gmin na temat rynku usług szczególnie w inwestycjach 

drogowych. Wiele samorządów doświadczało sytuacji, kiedy unieważniali pierwszy przetarg, 

ogłaszali kolejny i bardzo często działo się tak, że do drugiego przetargu nie przystąpił żaden 

oferent lub składają te same firmy z jeszcze wyższymi kwotami. Podaż i popyt mają ogromny 

wpływ na tą sytuację podobnie, jak ogromna inwestycja – budowa S5, która zaangażowała 

większość wykonawców. Dziś spory problem to również, z tego co słychać, pozyskanie 

materiałów, który ściągany jest z zagranicy, a to ma też odzwierciedlenie w cenie. Propozycja 

zwiększenia kwot na zadania ujęte w budżecie Gminy, wynika z faktu, że trzeba je wykonać, 

a istnieje obawa, że unieważnienie jednego  przetargu i ogłoszenie drugiego spowoduje 

wzrost ceny, bądź też nikt się nie zgłosi i zadnie nie zostanie zrealizowane. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński mówił o pozycji dotyczącej zakupu samochodu dla 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku i kwocie środków własnych Gminy  

w wysokości 38.000,00 zł, przy wsparciu z PFRON 80.000,00 zł. Rady pytał, czy jeżeli 

Gmina dołoży te 35.000,00 zł, będzie również mogła korzystać z zakupionego pojazdu np. 

wynajmując go, czy będzie on tylko do wyłącznego korzystania przez ŚDS. Radny chciał 
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również wiedzieć, czy planuje się zakup używanego samochodu bojowego dla OSP Pęperzyn, 

czy też kwota 35.000,00 zł to jedynie wkład do większej kwoty zakupu nowego auta. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zakup samochodu dla OSP to 

oczywiście za ta kwotę będzie to pojazd używany. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że zakupiony zostanie samochód używany dostosowany do 

działań ochotniczych straży pożarnych. Będzie to samochód siedmioosobowy z przegrodą  

i miejscem na wyposażenie dla OSP. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork ustosunkowując się do pierwszego pytania radnego, odnośnie 

zakupu auta dla ŚDS powiedziała, że otrzymała dziś umowę dotycząca warunków zakupu 

tegoż pojazdu ale jeszcze się z nią nie zapoznała i trudno jej powiedzieć na ten moment, czy 

zawiera ona jakieś zapisy ograniczające.  

 

Radny Jan Antczak pytał, czy inwestycja przy Urzędzie Miejskim tj. remont  

i przebudowa budynku gospodarczego została już zakończona i rozliczona.   

 

Wszelkie odbiory są już dokonane i budynek jest oddany do użytkowania. Dlatego też jutro  

o godz. 11:50 sesja odbędzie się w tymże budynku – Burmistrz Więcborka. 

 

Jeżeli chodzi o finansowanie ww. zadania, to faktury zostały zapłacone. Do uregulowania 

pozostanie jedynie kwestia nadzoru technicznego windy, która uwidoczniona jest  

w propozycji zmian budżetowych przedstawionych radnym na dzisiejszym posiedzeniu. 

Uzyskanie dofinansowania, nastąpi po rozliczeniu ostatniej zaliczki i złożeniu wniosku  

o płatność końcową – odpowiedział Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Leszek Skaza zapytał, jaki ma być zakres modernizacji sygnalizacji świetlnej na  

ul. Złotowskiej oraz czy konieczny jest zakup systemu elektronicznego głosowania. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że modernizacja sygnalizacji jest realizacją postulatu 

mieszkańców sołectwa Witunia zgłaszany w czasie zebrania sołeckiego oraz mieszkańców  

ul. Złotowskiej w Więcborku. obecne rozwiązanie tj. sygnalizacja świetlna na pewno nie 

upłynniła ruchu w przedmiotowym miejscu i nie zwiększyła też bezpieczeństwa. Zmiana 

sygnalizacji ma polegać na wymianie sterowników oraz zamontowaniu opto detektorów tzn. 

kamer, które wychwytują ruch na drodze np. jeżeli od strony Więcborka będzie jechał 

samochód i będzie miał czerwone światło, a detektory ruchu nie wychwycą takiego ruchu ze 

strony Wituni, to sygnalizacja przełączy się automatycznie na kolor zielony. Największe 

perturbacje są nocą, kiedy samochody zatrzymują się na tym skrzyżowaniu i nie dość że 

hałasują jak stoją to również przy ruszaniu hałas się wzmaga. Ceny wynikają z kosztorysów 

inwestorskich. Same sterowniki do tej instalacji kosztują 40.000,00 zł, a kolejne pieniądze to 

zakup kamer, o których wspomniano powyżej. Na przestrzeni kilku lat, od kiedy temat był 

poruszany na zebraniach wiejskich trwały też rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich, 

który ponownie dokonał przeglądu  sytuacji, przygotował dokumentację na zmianę 

sygnalizacji. Niestety ZDW postawił sprawę jasno tj., że pokryją połowę potrzebnych na 

zadnie kosztów – 40.000,00 zł, drugie tyle musi dołożyć Gmina Więcbork. Wcześniej 

postawiono sprawę w ten sposób, że jeżeli ZDW wykona remont nawierzchni  

ul. Mickiewicza i Pocztowej /planowane a nie wykonane w roku 2017/ oraz rondo  

w Więcborku bez udziału środków Gminy / a tak się to odbyło/, to Gmina Więcbork powróci 

do rozmów w temacie współfinansowania modernizacji sygnalizacji świetlnej na  
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ul. Złotowskiej. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiadając na drugie pytanie wskazał, iż nowelizacja 

ustawy o samorządzie gminnym dokonana przez Parlament obecnej kadencji wprowadziła 

konieczność imiennego głosowania przez poszczególnych radnych. Zgadza się, że przy 

piętnastu radnych może wyglądać to groteskowo ale w praktyce musiałoby to wyglądać tak, 

że każdy z radnych musiałby wstawać i mówić jestem „za”, „przeciw” lub „wstrzymuje się od 

głosu”. System, który Gmina zamierza zakupić, po złożeniu kilku zapytań ofertowych, 

wydaje się być najlepszym i najkorzystniejszym finansowo rozwiązaniem – kwota 13.000,00 

zł. Ten system zapewni sprawną obsługę posiedzeń Rady Miejskiej. Kolejna rzeczą, z którą 

będzie trzeba się zmierzyć, to kwestia transmisji obrad sesji. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

 

Pismem z dnia 20 sierpnia 2018r. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy zwrócił się do 

Gminy Więcbork o pomoc w realizacji zadnia „Przebudowa istniejącej sygnalizacji świetlnej  

i wprowadzenie detekcji ruchu pojazdów na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 189  

w miejscowości Więcbork (ul. Złotowska) z drogą gminną (ul. Dworcowa)”. Realizacja tego 

zadnia usprawni ruch pojazdów, zwłaszcza samochodów ciężarowych, zwiększając 

przepustowość tego skrzyżowania. Całość dodatkowo wpłynie na zmniejszenie natężenia 

hałasu wynikającego z oczekiwania pojazdów na przejazd oraz poprawi komfort życia 

mieszkańców w sąsiedztwie skrzyżowania. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnym punkcie obrad Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

przedstawił radnym dwa projekty uchwał tj. dwie propozycje nazw ronda powstałego na 

skrzyżowaniu dróg przy cmentarzu w Więcborku 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że chciałby, aby radni zdecydowali, który z projektów 

uchwał będzie procedowany na obradach sesji Rady Miejskiej. Pojawiły się dwie propozycje 

nazwy. Pierwsza wpłynęła od Związku Kombatantów – Koło w Więcborku z prośbą 

rozważenia nazwy, która uhonorowałaby ofiary zbrodni w Karolewie. Drugi wniosek, 

przewija się od początku obecnej kadencji i dotyczy uczczenia Prezydenta Ignacego 

Mościckiego. Wszyscy doskonale wiedzą, co wydarzyło się w Karolewie w 1939r.  

w Karolewie. Był tam jeden z pierwszych obozów na terenie Polski, którzy założyli Niemcy 

w celu eksterminacji narodu Polskiego. Do obozu dla internowanych w Karolewie trafiali 
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mieszkańcy nie tylko powiatu sępoleńskiego ale również powiatów sąsiednich, aresztowani  

w pierwszych miesiącach niemieckiej okupacji w związku z tzw. akcją „etnicznego 

oczyszczania przedpola”. W obozie byli głodzeni, zmuszani do wyczerpującej pracy  

i poddawani nieludzkiemu traktowaniu. Obóz w Karolewie utworzono przede wszystkim  

w celu likwidacji więźniów – większość osadzonych tam Polaków rozstrzelano w pobliskich 

lasach. Podczas powojennych ekshumacji odnaleziono zwłoki 1781 osób zamordowanych  

w obozie jesienią 1939 roku. Część źródeł podaje, że liczba ofiar mogła sięgać nawet kilku 

tysięcy. Obóz w Karolewie uznawany jest za jedno z największych miejsc kaźni ludności 

polskiej na Pomorzu w pierwszych miesiącach II wojny światowej. Bywa także określany 

mianem „obozu zniszczenia”. Wiele się mówi o innych miejscach kaźni Polaków, natomiast 

niewiele o Karolewie. Upamiętniając rondo nazwą: „Pomordowanych w Karolewie  

w 1939r.”, chciano by tą pamięć przywrócić. Uznano, że Ofiarom i ich rodzinom, taki hołd 

zwyczajnie się należy. Druga propozycja, to nazwa  „Prezydenta Ignacego Mościckiego”. 

W 1926 roku wybrany został na urząd Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, w 1933 roku 

wybrany na II kadencję. Ignacy Mościcki był blisko związany z obozem sanacyjnym Józefa 

Piłsudskiego. Zasłynął również jako autor ponad 40 patentów polskich i zagranicznych, po 

wyborze na prezydenta RP użytkowanie praw do swych patentów nieodpłatnie przekazał 

państwu polskiemu. Po agresji ZSRR na Polskę 17 września 1939 przekroczył wraz z rządem 

RP granicę polsko-rumuńską. Został internowany przez władze Królestwa Rumunii. 30 

września 1939 zrezygnował z prezydentury, wyznaczając uprzednio na swego następcę 

Władysława Raczkiewicza. W grudniu 1939 władze rumuńskie zezwoliły na jego wyjazd do 

Szwajcarii, gdzie mieszkał do śmierci. W miejscowości Runowo Młyn w 1912 roku 

Bethmann-Hollweg wybudował w otoczeniu lasu pałac dla swojej matki, który po sprzedaży 

majątku w 1928 r., stał się własnością Skarbu Państwa. Pałac ten przez wiele lat Polski 

międzywojennej był jedną z kilku rezydencji prezydenta RP Ignacego Mościckiego.  

Z zachowanych relacji i dokumentacji fotograficznej wynika, że przebywał on w nim 

kilkakrotnie. Obecnie pięknie odrestaurowany pałac jest własnością prywatną.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy Związek Kombatantów sprecyzował konkretną nazwę, 

czy chodziło im. Tylko o upamiętnienie Ofiar w Karolewie? 

Zasugerowano  z piśmie, aby nadano nazwę „Ofiar Karolewa” – odpowiedział  Zastępca 

Burmistrza 

Przewodnicząca RM kontynuując stwierdziła, że jak sam Burmistrz podał część osób  

w ogóle nie kojarzy tego miejsca i osobiście jest za tym, że jeżeli Rada Miejska zdecyduje się 

upamiętnić Ofiary w Karolewie, by doprecyzować „Ofiar Obozu w Karolewie”. Chodzi o to, 

by z uwagi na to, co dzieje się w świecie i zaangażowanie obywateli w dbałość o historię, 

która jest, jaka jest”, wyraźnie wskazać nazwę. Chciałby, aby nazwa była pełna, łącznie  

z konkretna nazwą samego obozu  „Selbstschutz Westpreussen”. Mówiła to też w kontekście 

sprawy dotyczącej operowania w zachodnich mediach sformułowaniami „polskie obozy 

koncentracyjne”. Warto zastanowić się i skonsultować ewentualnie nazwę np. z historykami. 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Powiat_s%C4%99pole%C5%84ski
https://pl.wikipedia.org/wiki/Okupacja_niemiecka_ziem_polskich_(1939%E2%80%931945)
https://pl.wikipedia.org/wiki/Intelligenzaktion_na_Pomorzu
https://pl.wikipedia.org/wiki/Intelligenzaktion_na_Pomorzu
https://pl.wikipedia.org/wiki/Ekshumacja
https://pl.wikipedia.org/wiki/Pomorze_Gda%C5%84skie
https://pl.wikipedia.org/wiki/II_wojna_%C5%9Bwiatowa
https://pl.wikipedia.org/wiki/Ob%C3%B3z_zag%C5%82ady
https://pl.wikipedia.org/wiki/Sanacja
https://pl.wikipedia.org/wiki/J%C3%B3zef_Pi%C5%82sudski
https://pl.wikipedia.org/wiki/J%C3%B3zef_Pi%C5%82sudski
https://pl.wikipedia.org/wiki/Agresja_ZSRR_na_Polsk%C4%99
https://pl.wikipedia.org/wiki/Internowanie
https://pl.wikipedia.org/wiki/Kr%C3%B3lestwo_Rumunii
https://pl.wikipedia.org/wiki/W%C5%82adys%C5%82aw_Raczkiewicz
https://pl.wikipedia.org/wiki/Szwajcaria
https://pl.wikipedia.org/wiki/Volksdeutscher_Selbstschutz
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Radna Anna Łańska zgodziła się z przedmówczynią, jednakże zwróciła uwagę na to, by 

nazwa na tabliczce nie była za długą. Rozumie jednak intencję Przewodniczącej. 

Leszek Skaza stwierdził, ze podawanie nazwy obozu nie miałoby sensu natomiast wskazanie, 

że „ w niemieckim obozie w Karolewie w 1939r.” już tak. 

Radny Jan Antczak przypomniał, że sam składał interpelację, by rondo nazwać im. Ignacego 

Mościcikiego. Stąd też podtrzymuje swoja decyzję, tym bardziej, że rodno usytuowane jest  

w kierunku Runowa Krajeńskiego. Zdaniem radnego rondo, które mogłoby upamiętniać 

Ofiary Karolewa”, to rondo które w przyszłości zostanie wybudowane przy Urzędzie Gminy. 

Radny Kazimierz Wilczyński poparł przedmówcę, mówiąc, że sam również optuje za nazwą 

„Prezydenta Ignacego Mościckiego”. Natomiast nazwę „Ofiar Karolewa” winno nosić  

w przyszłości rondo przy UM w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że zdecydowanie bliższa jest mu nazwa 

„Pomordowanych w Karolewie w 1939r.”  Padały różne argumenty m.in. taki, że dlaczego, to 

ma być „Pomordowanych w Karolewie” skoro, to nie jest blisko Karolewa, a przecież można 

podać przykład inny tj. dlaczego „ul. Mickiewicza” skoro Mickiewicz nigdy w Więcborku nie 

był. Uwaga Przewodniczącej RM jest słuszna ale pytanie, jak bardzo nazwa ta powinna być 

doprecyzowana. 

Ostatecznie pod głosowanie poddano nazwę „Pomordowanych w Niemieckim Obozie  

w Karolewie w 1939r.” 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie propozycje nazw: 

„Pomordowanych w Niemieckim Obozie w Karolewie w 1939r.” 

 

Obecnych 11 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem nazwy głosowało -8 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 

„Prezydenta Ignacego Mościckiego” 

Obecnych 11 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem nazwy głosowało -3 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 8 radnych 

 



12 
 

Przeszła nazwa „Pomordowanych w Niemieckim Obozie w Karolewie w 1939r.” 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod zaopiniowanie projekt uchwały w sprawie nadania 

nazwy rondu w Więcborku zgłaszając jednocześnie autopoprawkę do projektu w kwestii 

nazwy podając ją w brzmieniu „Rondo im Pomordowanych w Niemieckim Obozie  

w Karolewie w 1939r.„Pomordowanych w Niemieckim Obozie w Karolewie w 1939r.” 

Obecnych 11 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało – 10 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Następnie Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg Urzędu 

Miejskiego w Więcborku p. Tomasz Fifielski przedstawił  informację o sytuacji  

w rolnictwie na terenie gminy Więcbork. 

 

Sytuacja w rolnictwie jest doskonale wszystkim znana. Wiadomo, że od dłuższego czasu 

rolników nękała susza w uprawach rolnych. W związku z powyższym w czerwcu została 

powołana Komisja ds. szacowania szkód w rolnictwie na terenie gminy Więcbork. Pokłosiem 

Zarządzenia był nabór wniosków i zgłaszanie szkód. Do Urzędu Miejskiego wpłynęło 479 

wniosków rolników z gminy Więcbork i ok. 30 wniosków rolników spoza gminy Więcbork, 

którzy mają grunty na naszym terenie. Zgłoszone szkody zostały poddane szacowaniu 

Komisji: Przewodniczący: Tomasz Fifielski, Członek Komisji – p. Jacek Kabattek,  

p. Stanisław Rakowski – reprezentujący ODR Minikowo oraz p. Mariusz Słoma – 

przedstawiciel Izby Rolnej. Komisja była w terenie na etapie żniw, zbioru rzepaku i innych 

upraw. Tam gdzie były zastrzeżenia procenty zgłoszone we wnioskach były weryfikowane.  

W miesiącu sierpniu  nastąpiło sporządzanie protokołów w dokumentach exel, jest to dużo 

pracy, jeden protokół liczy pomiędzy pięć, a siedem stron. Wszystkie uprawy należało 

przeliczyć i spisać protokół. Wojewoda przesłał pismo, by do 7 lipca protokoły zbiorcze  

w wersji elektronicznej zostały do niego przesłane. Referat pracował przez cały lipiec  

i sierpień  we wzmocnionym składzie o pracowników delegowanych z innych referatów przez 

Burmistrza do pomocy. Dnia 23 sierpnia protokoły zostały już zatwierdzone przez Wojewodę, 

a na dzień dzisiejszy są one drukowane i rolnicy przychodzą je podpisywać. Te protokoły 

trafia raz jeszcze do Wojewody w celu ich opieczętowania, podpisania przez pracownika 

Wojewody, następnie rolnik ten protokół z Referatu Rolnictwa UM odbierze i składa do 

Agencji do Sępólna Krajeńskiego. Wysokość pomocy i terminy na dzień dzisiejszy nie są 

znane. Wiadomo tylko, że jeżeli procent strat w prawach wyniesie powyżej 70% stawka 

pomocy ma wynieść 1.000,00 zł do hektara. Problemem jest dla rolników to, że do upraw 

objętych suszą nie zalicza się buraków oraz ziemniaków na II kategorii gleb. Na procent 

rzutuje praktycznie wszystko – skala gospodarstwa w uprawach rolnych, w uprawach 

zwierzęcych, czy rolnik będzie kupował dodatkowo paszę, czy nie. Na dziś jest 10.580 ha 

uszkodzonych suszą, z czego ok. 5.500ha powyżej 70% co stanowi 50% powyżej tych 70%. 

Dodatkowym wymogiem warunkującym uzyskanie odszkodowania jest zapis unijny 

dotyczący konieczności ubezpieczenia upraw. Jeśli ktoś nie miał takiego ubezpieczenia, to 

pomoc będzie o 50% mniejsza. Nie bez wpływu w tym zakresie jest również pomoc de mini 

mis. Rolnicy, którzy ucierpieli w ubiegłorocznej nawałnicy i uzyskali ww. pomoc. Jeśli rolnik 

już taką pomoc otrzymał i było to de mini mis, a szkody miał 24%-26% limit ma wyczerpany. 

Wówczas Komisji musi szczegółowo wypytać rolnika no. odnośnie konieczności zakupu 
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paszy   i przyjąć od niego stosowne oświadczenie. Sytuacja każdego rolnika traktowana jest 

szczegółowo i bardzo indywidualnie. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński mówił, że ostatnio docierało do niego wiele skarg rolników na 

szkody łowieckie. Czy Gmina coś w tym kierunku będzie działała. 

 

Pan Fifielski wyjaśnił, że  do 23 sierpnia, kiedy było to w zakresie zadań Gminy, przyjęto 

blisko sto wniosków. Pracownik Referatu  miał mnóstwo nadgodzin, bo szacowania bardzo 

często odbywały się w godzinach popołudniowych. Na jednym z szacowań, w którym 

uczestniczył osobiście z uwagi na duże wątpliwości zgłaszane przez rolnika, po długich 

rozmowach udało się dojść do kompromisu i rolnik przyjął propozycje nadleśnictwa. Na sto 

szacowań nie było ani jednego odwołania. Od 23 sierpnia zgodnie z nowelizacją ustawy 

prawo łowieckie, wnioski składane są przez rolników do kół łowieckich i nadleśnictw, i te 

jednostki koordynują całą procedurę. ODR są na etapie podpisywania porozumień  

z nadleśnictwami. Mowa była o kwocie 100,00 zł od jednego szacowania. Kiedy wykonywali 

to pracownicy Gminy nie było mowy o żadnych środkach. W chwili obecnej rolnicy 

informowani są, że Gmina nie jest już stroną w postępowaniu i odsyłani do właściwych 

organów. 

 

Radny Stanisław Piłka pytał, czy kwota 100,00 zł powyżej 70% będzie odnosiła się do 1ha 

ogólnie w gospodarstwie, czy do danej uprawy. 

 

Do hektara uszkodzonego – odpowiedział p. Fifielski. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Kolejnym zrealizowanym punktem było zaopiniowanie projektu uchwały regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork w celu przekazania 

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Projekt przedstawił Dyrektor Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

Zgodnie z art. 19 ust.1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r.o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym doprowadzaniu ścieków (Dz. U z 2018r. poz. 152), Rada gminy, na podstawie 

projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez 

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania, do organu 

regulacyjnego zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. Projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork należy 

przekazać do zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Bydgoszczy oraz zawiadomić 

Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne działające na terenie gminy Więcbork  

o przekazaniu projektu Regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Z uwagi na 

powyższe podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kłaczyński zauważył, że w Regulaminie nie dopatrzył się zapisu 

obligującego mieszkańców do podłączania się do wybudowanej kanalizacji. 
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Dyrektor ZGK wyjaśnił, że nie reguluje tego Regulamin, a ustawy – przepisy wyższego 

rzędu. Nie jest możliwe ujmowanie w Regulaminie przepisów już zawartych w ustawie. 

Można powoływać się na przepisy ustawowe w innym przypadku organ regulacyjny zaneguje 

dokument.  

 

Radny Kałaczyński pytał również, kto odpowiada za urządzenia np. przepompownie, które 

umieszczone są na działkach i posesjach prywatnych. 

 

Dyrektor ZGK mówił, że jeżeli Gmina, czy Zakład podejmuje się wykonania inwestycji 

wpierw przystępuje do sporządzenia projektu. Żeby przygotować projekt projektant musi 

uzyskać pozwolenie na wejście, na teren danej posesji, bądź nieruchomości. Wykonuje się 

koncepcje, uzyskuje pozwolenia od właścicieli działek na wejście na ich teren, następnie 

uzyskuje pozwolenie na budowę. Zakład Gospodarki Komunalnej, jako  firma obsługująca te 

urządzenia jest odpowiedzialna za ich funkcjonowanie. Zgodę na umieszczenie urządzenia na 

terenie danej działki wyraża właściciel tj. osoba fizyczna, Gmina, Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, Zarząd Dróg Powiatowych. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna. 

 

 

Informację o podłączeniach do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w roku 2017 oraz 

remontach tych sieci przedstawił również Dyrektor ZGK w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork./ 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński zapytał, gdzie wykonano te osiem podłączeń do kanalizacji, 

których była mowa w informacji. 

 

Dyrektor ZGK wskazał, że na ternie Więcborka  i dotyczy to nowo wybudowanych 

budynków mieszkalnych. 

 

Rady Wilczyński zapytał także o ilość podłączeń do wodociągu na wskazanym odcinku 

nowo wybudowanej sieci. 

 

Planowane są cztery podłączenia. Dotyczy to terenu, gdzie nie było wody w studniach i ZGK 

musiał ją dostarczać przez cały rok beczkowozem – Dyrektor ZGK. 

 

Radny Wilczyński dociekał także przyczyny ciągłych awarii na ul. Pocztowej w Więcborku, 

pytając, czy dotyczą one kanalizacji, czy wodociągu. 

 

Dyrektor ZGK podał, że awarie dotyczą wodociągu i trudno ustalić, co właściwie jest tego 

przyczyną. Trzy lata temu w tym miejscu dokonano naprawy po awarii ale problem powraca. 
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Teraz uzgodniono z ZDW, że w trakcie wylewania nowej nakładki asfaltowej spróbują 

wyrównać poziom. Podobny problem pojawia się na styku ulic Hallera, Wyzwolenia  

i Złotowskiej.  

 

Radny Ryszard Kąłaczyński zastanawiał się, czy Zakładowi opłaca się zlecać przewijanie 

silników. Kiedyś z tego, co wie, wykonywał to pracownik ZGK. Czy nie warto przeszkolić 

któregoś z pracowników i zaoszczędzić te 22.000,00 zł przeznaczone na wykonanie tej usługi 

podmiotowi z zewnątrz. 

 

Dyrektor ZGK powiedział, że silniki małe ZGK ma możliwość przezwojować we własnym 

zakresie i to wykonuje. Zleca jedynie usługę przewijania tych silników dużych, do których 

wymagane są inne urządzenia i dana firma specjalizuje się w tego typu pracach. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W sprawach różnych radna Beata Lida wnioskowała o rozpatrzenie możliwości budowy 

chodnika na odcinku od lecznicy na ul. Gdańskiej do przejazdu kolejowego. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


